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Nieuwsbrief  

 
Rhenen – Elst – Achterberg 

 
 

Uit de PvdA afdeling 
Rhenen – Elst - Achterberg 

 

Algemene Ledenvergadering in teken  
gemeenteraadsverkiezingen 

 

Op donderdag 28 november a.s. stellen onze le-
den de kandidatenlijst en het verkiezingspro-
gramma voor de gemeenteraadsverkiezing van 
19 maart 2014 vast. 
 

Het bestuur nodigt u van harte uit om deze 
avond bij te wonen en hoort graag van u wat u 
van de lijst en het programma vindt. 
 

In het bijzonder nodigen wij onze nieuwe leden 
uit. Het is een goede gelegenheid om nader ken-
nis te maken met de andere leden, het bestuur 
en de (toekomstige) fractie. 
 

De Algemene Ledenvergadering wordt gehou-
den in het Gemeentehuis aan de Nieuwe 
Veenendaalseweg. Vanaf 20.00 uur inloop via 
de zij-ingang kamer 4/5. De vergadering begint 
20.30 uur. 
 

Gehoord & gezien in Rhenen, Elst en 
Achterberg 

 

Bijeenkomst over “Wonen en Zorg in Elst”  
bijeenkomst georganiseerd door  
Vereniging Dorpsbelangen Elst 

 

Op donderdag 14 november hield de Vereniging 
Dorpsbelangen Elst (=VDE) een bijeenkomst 
over “Wonen en Zorg in Elst” en na de pauze 
een politiek forum.  
 

zorgen over belasting mantelzorgers 
Chris Innemee, directeur van een zorgcentrum 
in Gaanderen, gaf een presentatie over alle ver-
anderingen in de zorg en de gevolgen die dat 
heeft voor de leef- en woonsituatie van voorna-
melijk ouderen. Als waarschuwing gaf hij mee 
dat de overheid, dus ook Rhenen, zorg moet 
dragen voor de haalbaarheid van het geven van  
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mantelzorg. Grote belasting en grote druk lig-
gen op de loer, met gevolgen voor de gezins-
situatie van de mantelzorger. Je kan niet zo 
maar zorg bij mantelzorgers neerleggen.  
 

veranderingen op de woningmarkt 
Verder gaf hij aan dat de gemeente rekening 
moet houden met grote woningaanpassingen 
en de gevolgen daarvan op de woningmarkt 
(ouderen verhuizen niet meer waardoor er 
geen woningen beschikbaar komen voor bijv. 
starters en jongeren). 
 

bouwplannen in Elst 
Na de pauze gaf Wethouder Van den Berg in-
zicht in de bouw voornemens in Elst. Er zijn zes 
locaties in Elst waar woningen gebouwd gaan 
worden: 

 Dorpse Waard (rond de Oranjestraat) 

 Het Bosje 

 Woudmeeslocatie 

 Voormalig Dorpshuis 

 Visnet locatie 

 Terrein naast het Bestegoed 
Op de Dorpse Waard en Het Bosje komen vrije 
kavels die door kopers, individueel of collectief, 
bebouwd kunnen worden zie de website: 
www.kavelsinrhenen.nl. Het gaat op de Dorpse 
Waard om 8-12 woningen, bij Het om Bosje 9 – 
15 woningen. Voor de Woudmees en het voor-
malige Dorpshuis zijn nog geen initiatieven.  
Op de Visnet locatie komen 15 senioren-
appartementen, 23 sociale koopwoningen en 
een vrijstaande woning. De partij die gaat 
ontwikkelen is binnen twee weken bekend. Op 
het terrein naast het Bestegoed gaat de 
Rhenense Woningstichting 14 
seniorenwoningen bouwen. 
 

het politieke forum: wat  willen de partijen?. 
Onder leiding van de voorzitter van de VDE, 
Willem van Ommeren, was er een forum met 
de Elsterse raadsleden Ineke Holierook (PvdA), 
Eef Brouwer (PvdA), Hans de Wilt (VVD) en 

http://www.kavelsinrhenen.nl/
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kandidaat raadslid voor de PCR Willem 
Oorschot. 
Allereerst mochten de partijen aangeven hoe zij 
de toekomst van Elst zien. 
De PvdA staat voor: 

 Goede zorgvoorzieningen 

 Een goed saamhorig leefklimaat 

 Opknappen van de infrastructuur 
(aanpassen aan deze tijd met meer auto’s 
dan destijds paard en wagens) 

 De Tabakshof weer voor de Elstenaren 

 Centrum in het dorp (De C1000 heeft daar 
plannen voor!!) 

 Veel aandacht voor plaatsen waar de jeugd 
kan opgroeien 

De PCR vroeg aandacht voor de ontwikkeling 
van het terrein rond de voormalige Machinis-
tenschool.  
De VVD gaf aan dat initiatieven uit de samen-
leving leidend moeten zijn.  

 

raadsleden ondervraagd! 
Daarna werden er specifieke vragen aan de 
raadsleden gesteld over: 

 Hoe groot mag Elst worden? (PvdA: niet 
veel groter dan nu) 

 Zijn er voldoende voorzieningen voor zorg 
en MKB? ( PvdA: geen grootschalige uitbrei-
ding van open terreinen, houdt MKB in 
stand en houdt de scholen in stand) 

 Wat te doen met het voormalige Dorpshuis? 
(PCR: horeca) 

 Komt er een wandelroute tussen de steen-
fabriek en de Veerweg? (VVD: recreëren 
moet in de natuur zelf; route uitbreiden 
naar Amerongen) 

 Gaat het goed met de overheveling van de 
taken rond Jeugdzorg, WMO en AWBZ naar 
de gemeente? (PvdA: veel kracht in Rhenen 
om alles gereed te hebben voor 2015. 
Helaas nog veel onduidelijk rijksbeleid) 

 Moet Het Bestegoed in beheer blijven van 
de gemeente of van een commerciële be-
heerder? (PvdA: geen commerciële onder-
nemer) 

 Zijn of komen er voldoende sociale huur-
woningen? (PvdA: bouw sociale huur onder 
druk. De Rhenense Woningstichting vindt 
dat er genoeg sociale huurwoningen zijn. 
Een andere coöperatie zoeken?)     

 
 

 
 

De webadressen zijn: 
Website:  
http://rhenen.pvda.nl/ 
 

Facebook: 
https://www.facebook.com/pvdarhenen 
 

Twitter:  
https://twitter.com/PvdARhenen 
 

Google+: 
https://plus.google.com/103336261116872711
182/posts 
 

PvdA correspondentie/contactadres  
Woudweg 47, 3921 CP Elst Utr 

rhenen@pvda.nl 
http://www.rhenen.pvda.nl 

 
 

Initiatiefvoorstel haalbaarheid 
jachthaven 

 

voorgeschiedenis 
In het RTG van 29 oktober 2013 is het initiatief-
voorstel van het CDA om een 
jachthavenontwikkeling in Rhenen te faciliteren 
voor de tweede keer aan de orde. Nu moet 
duidelijk worden of het voorstel rijp is voor de 
behandeling in de raadsvergadering van 12 
november 2013.  
De eerste keer dat het onderwerp aan de orde 
kwam hield het CDA er een uitgebreide presen-
tatie over. De conclusie was toen dat er nog 
teveel onduidelijkheden waren, reden om het 
nu voor de tweede keer aan de orde te stellen. 
 

veel belangstelling op de tribune 
De publieke tribune tijdens deze RTG zit 
behoorlijk vol. Mensen met uiteenlopende 
belangen zijn als inspreker of als toehoorder 
aanwezig. Aan een aantal insprekers wordt het 
woord gegeven, zodat de aanwezige 
raadsleden/ fractievolgers hen daarna vragen 
kunnen stellen.  
 

mening Stichting Uiterwaarden Rhenen 
Als eerste komt de heer H. Voerman van de 
stichting Uiterwaarden Rhenen aan het woord. 
Hij geeft aan dat er ooit verzet is geweest tegen 
een Jachthaven in de Palmerswaard. Nu ligt er 
een goed en degelijk bestemmingsplan voor het 
gebied tot aan de Rijnbrug. In dat plan kan de 
stichting zich goed vinden. Als er besloten gaat 
wordt om een jachthaven te ontwikkelen is dat 
in strijd met dit bestemmingsplan. Het pleidooi 
van de heer Voerman komt er op neer dat de 

http://rhenen.pvda.nl/
https://www.facebook.com/pvdarhenen
https://twitter.com/PvdARhenen
https://plus.google.com/103336261116872711182/posts
https://plus.google.com/103336261116872711182/posts
http://www.rhenen.pvda.nl/
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stichting Uiterwaarden Rhenen zeer tevreden is 
met de ruimte die het huidige bestemmingsplan 
biedt, namelijk met een uitbreiding van de pas-
santenhaven tot maximaal 50 ligplaatsen en de 
nodige voorzieningen.  
 

Cuneratoren en Palmerswaard 
 

behalve jachthaven ook camperplaats? 
Na de heer Voerman krijgt de heer A. van Olm 
voorzitter van de Nederlandse kampeerplek het 
woord. De heer van Olm vindt het een geweldig 
plan. Hij spreekt namens vele camperhouders 
en pleit ervoor bij de inrichting van de jacht-
haven rekening te houden met de wensen van 
de camperhouder. Camperhouders komen als er 
voldoende voorzieningen zijn dan zeker ook 
naar Rhenen. De huidige passantenhaven heeft 
te weinig voorzieningen om de camperhouder 
langer aan Rhenen te binden. Camperhouders, 
zo leert de ervaring,  besteden gemiddeld €60,-- 
en Rhenen kan daarvan dan profiteren. De me-
ningen lopen hier nogal uiteen. Veel camper-
houders zouden voordat zij van huis vertrekken 
hun camper volstouwen met proviand en is het 
bestedingspatroon zeker geen €60,--. De heer 
Olm baseert zich op een verschenen rapport dat 
het bestedingspatroon van de camperhouder 
aantoont.   

Watersporter en/of exploitant? 
Na de heer van Olm komt de heer R. Bruining 
aan het woord. Hij geeft aan een verwoed 
watersporter te zijn en ziet zeker potentie in 
Rhenen voor de aanleg van een jachthaven. De 
passantenhaven is niet toereikend en is onvol-
doende geoutilleerd. Watersporters willen 
graag met hun boot in een haven liggen waar 
het rustig is en niet aan een steiger waar veel 
binnenvaart langs komt met hoge golven tot 
gevolg. Buiten de rivier een jachthaven aanleg-
gen heeft voordelen en meer aantrekkings-
kracht voor de watersporter dan de huidige 

passantenhaven. Na zijn vurig betoog wordt aan 
hem de vraag gesteld welk belang hij heeft. De 
heer Bruining geeft aan de jachthaven graag te 
willen exploiteren. Hij ziet hier brood in. Zeker 
gelet op het feit dat er verder in de nabije 
omgeving niet zo'n mooie locatie is waarbij de 
watersporter met de boot dichtbij een centrum 
kan komen.  
 

De heer Heringa, ook een inspreker, geeft aan 
dat een jachthaven de enige mogelijkheid is om 
toerisme aan te trekken, Rhenen met het water 
verbinden. Nu is er geen behoorlijke haven. Al 
met al blijkt dat er veel voorstanders zijn. 
 

Maar er zijn ook tegenstanders, zij merken te-
recht op dat er nu een nieuw bestemmingsplan 
ligt waarbij de passantenhaven tot 50 ligplaat-
sen met de nodige faciliteiten kan uitbreiden.  
 
De meeste raadsleden die na de insprekers het 
woord krijgen en de nodige vragen hebben ge-
steld, geven aan het plan leuk te vinden. Zij 
complimenteren het CDA voor het feit dat zij 
hun nek uitsteken.  
 

standpunt van de PvdA-fractie 
Het plan, zo vindt de PvdA fractie, is niet voldra-
gen, er zijn nog te veel onzekerheden in het 
voorstel. Zo is geen rekening gehouden met de 
haalbaarheid van het plan gezien de in het ge-
bied aanwezige natuurwaarden. De relatie met 
de natuur; ecologische verbindingszone en 
Natura 2000 verdienen extra aandacht. Over 
een bestemmingswijziging, inclusief een even-
tuele natuurcompensatie zal met de provincie 
moeten worden onderhandeld.  
 

Volgens het plan is de verwachte bezettings-
graad 80% en zal het aantal 
passantenovernachtingen verdubbelen. Onder 
deze uitspraak ligt echter geen onderbouwing.  
 

Er zal een investeerder gezocht en gevonden 
moeten worden. Er moeten extra  parkeervoor-
zieningen komen, met meer verkeersbeweging-
en tot gevolg en de exploitatie is alleen 
haalbaar met extra kostendrager. Dus nog veel 
open vragen.  
 

De PvdA fractie draagt voorstellen een warm 
hart toe als het om recreatie en toerisme gaat. 
Op dit gebied worden al stappen gezet, zoals 
het verder uitbouwen van het 
Museumkwartier, en het recent weer in de 
vaart genomen voet- fietsveer. Met het oog op 
de komende ontwikkelingen die Rhenen te 
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wachten staan, denk aan de decentralisaties, 
hebben wij alle ambtelijke uren hard nodig. Op 
die beleidsterreinen kunnen wij ons geen 
vertragingen veroorloven. Laat staan dat er 
zaken zouden moeten blijven liggen, doordat er 
ambtelijke uren in haalbaarheidsstudies voor 
een jachthaven worden gestoken.  
 

voorlopige conclusies 
Gelukkig zijn wij niet de enige partij die er zo 
over denkt. Een inventarisatie rondje langs alle 
raadsleden/fractievolgers maakt duidelijk dat 
niemand het plan rijp vindt voor behandeling in 
de komende raadsvergadering. Aan de CDA-
fractie wordt het advies gegeven er maar een 
verkiezingsitem van te maken en dan te kijken 
of het vruchten af zal werpen. 
 

Raadsvergadering  
12 november 2013 

 
Deze november vergadering is belangrijk. De 
meerjarenbegroting wordt behandeld en de 
financiële situatie van de gemeente na de 
eerste negen maanden van 2013 staat dan ter 
discussie. Daarnaast was een aantal andere 
onderwerpen aan de orde die om aandacht 
vragen. De belangrijkste daarvan is de Visie op 
wat genoemd wordt het Sociaal Domein. Alle 
zaken die met zorg, welzijn en sociaal- en 
maatschappelijk werk te maken hebben. Ook 
zijn er besluiten genomen over een nieuw 
onderkomen voor visvereniging “De Voorn” en 
is er opnieuw gepraat over de voors- en tegens- 
van een jachthaven bij Rhenen. In deze 
nieuwsbrief gaat het daarover.  
 

Programmabegroting 2014-2017 
algemene beschouwing 

 
De programmabegroting 2014-2017 is het eer-
ste belangrijke onderwerp van de vergadering.  
Iedere fractie krijgt tien minuten de gelegenheid 
om zijn visie te geven. Ineke Holierook deed dit 
als voorzitter van de PvdA-fractie. De volledige 
tekst is te vinden in de bijlagen. 
 

terugblik: PvdA neemt haar 
verantwoordelijkheid 

Ineke begon haar bijdrage met een terugblik. 
“Wij hebben een bijzonder jaar achter de rug. 
Het laatste jaar van een raadsperiode is altijd 
bijzonder, maar dit jaar was wel heel speciaal. 

Vertrok eerst een CDA wethouder, die, op zeer 
geslaagde wijze is vervangen door "buiten 
wethouder" Klein Kranenburg, die naast de 
nodige herstelwerkzaamheden de portefeuilles 
bekwaam beheert en de 3 grote decentralisa-
ties voorbereidt, en daarbij de raad uitstekend 
betrekt.”  Dan gaat Wethouder Van Leeuwen 
weg en verlaat de SGP de coalitie en vervalt het 
politieke draagvlak onder het college van B&W. 
 

“Na goed overleg besloten de oppositiefracties 
van Progressieve Combinatie en de PvdA het 
college voor de rest van de raadsperiode te 
steunen door middel van het ondertekenen van 
het Cunera Akkoord. De bestuurbaarheid van 
onze gemeente stond op het spel. De twee op-
positiefracties hebben hun verantwoordelijk-
heid genomen. De afspraak om deze periode 
geen bezuinigingen meer door te voeren op het 
Sociaal Domein was voor de PvdA een belang-
rijk gegeven. De afgelopen periode hebben de 
overgebleven portefeuillehouders een zware 
klus geleverd, immers men moest het met één 
bestuurder minder doen. Onze complimenten 
voor de wijze waarop dit is gebeurd. De begro-
ting 2014 is op orde.” 

komende jaren  
fundamentele keuzes nodig 

“Voor de jaren daarna is het een ander verhaal 
en zal alles op alles gezet moeten worden om 
de jaarlijkse begroting sluitend te krijgen en 
ontkomt Rhenen er niet aan om fundamentele 
keuzes te maken. Een omvangrijke ombuigings-
operatie valt Rhenen ten deel. In de jaren 2012-
2015 zal ongeveer €2 miljoen bezuinigd zijn. De 
jaren daarna  tot 2017 zal Rhenen nog eens een 
bedrag van € 2 miljoen moeten bezuinigen. Een 
enorme uitdaging. Naast het al eerder afgespro-
ken pakket van € 16 miljard aan bezuinigingen 
door het Rijk komt daar nog eens extra € 6 
miljard boven op. Een enorme tegenvaller voor 
met name de gemeenten, zeker nu de komende 
jaren heel wat op ons af komt. Taken die eerst 
door de Rijksoverheid werden uitgevoerd, wor-
den per 1 januari 2015 aan de gemeenten over-
gedragen.” “Gemeenten worden geacht de 
taken beter en goedkoper te kunnen uitvoeren. 
Voor het beter zullen wij ons uiterste best 
doen, voor het goedkoper, wordt dat nog een 
hele klus”. Ze merkt later in haar bijdrage op 
dat de drie decentralisaties van rijkstaken op dit 
terrein de volle aandacht van de gemeente 
zullen vragen. 
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De Visie op het Sociaal Domein is daarbij van 
belang en spreekt de hoop uit:  
 

“dat wij als lokale overheid in staat zullen zijn 
de juiste zorg op de juiste plek te krijgen op het 
juiste moment. Dat is niet alleen een hoop 
maar een vereiste”. 
 

zorgen over gevolgen afgedwongen 
bezuinigingen 

“Voorzitter, De PvdA spreekt haar zorg uit over 
alles wat de samenleving in Rhenen nodig heeft 
en waarop noodgedwongen op bezuinigd moet 
worden. Of het nu gaat om bibliotheek, sociaal 
domein, sportvoorzieningen of  speelvoorzie-
ningen, etc. alles staat onder druk. Dit trekt een 
wissel op de samenleving. Voor de PvdA staat 
buiten kijf dat een aantal voorzieningen altijd 
afhankelijk zal blijven van de gemeentelijke 
subsidies.” 
Vervolgens brengt Ineke een aantal punten 
onder de aandacht: 

stageplaatsen jongeren 
“Allereerst als het gaat om onze jongeren. Al de 
gehele college periode wordt verkondigd dat er 
werk van stageplaatsen gemaakt zal worden. 
Tot op heden hebben wij geen enkel plan van 
aanpak in die richting mogen ontvangen.  Voor-
zitter, wij hebben hier zorgen over, vooral om-
dat de jeugdwerkloosheid in Nederland het af-
gelopen kwartaal weer is gestegen. Om te voor-
komen dat er een verloren generatie ontstaat 
moet alle hens aan dek.”  
“Lokaal is het strikt noodzakelijk om via 
stageplekken jongeren er bij te houden en hun 
kansen op de arbeidsmarkt te vergroten.” 
De PvdA diende daarover een motie in.  
 

In haar beschouwing vraagt zij ook nog of zij dit 
jaar nog het door het college beloofde Integrale 
Jongerenbeleidsplan mag verwachten.  
 

wijkgericht werken 
“Wijkgericht werken heeft flink wortel 
geschoten in Nederland. U zegt zelf in de 
programmarekening dat wijkgericht werken een 
onderdeel is van de participatiesamenleving, 
waarbij mensen zich minder op de overheid en 
andere instanties richten, maar zelf het heft in 
handen nemen”. 
Ze spreekt dan haar voldoening uit dat daarop 
over 2014 niet wordt gekort en pleit ervoor om 
dat ook later niet te doen om de leefbaarheid in 
de wijken niet aan te tasten. 
 

In het vervolg daarvan houdt Ineke een pleidooi 
voor veilige school-thuis routes. Veel scholen 
buiten onze gemeente hebben al het Utrechtse 
Verkeersveiligheidlabel en vraagt de wethouder 
wanneer Rhenen zich daarmee gaat profileren. 
 

Participatie inwoners bij inrichting van de 
openbare ruimte. 

“Voorzitter, goed te lezen dat inwoners meer 
worden betrokken met zaken als het om hun 
eigen wijk gaat. Dat is belangrijk, vooral als je 
betrokkenheid van de burger belangrijk vindt. 
Dan is het noodzakelijk burgers bij belangrijke 
ontwikkelingen te betrekken. Onze fractie is 
benieuwd naar de evaluatie aangaande de 
herinrichting van de Nieuwe Veenendaalseweg, 
waarbij burgers betrokken zijn geweest. 
Wanneer zal deze plaatsvinden?” 

 

 
Extra geld voor kinderen in armoede. 

“Wij hebben het hier al eens eerder over gehad 
en in september een motie ingebracht, die wij 
na toezeggingen van de wethouder hebben 
aangehouden. De PvdA wil dat de niet geoor-
merkte gelden uit Den Haag, daadwerkelijk aan 
armoedebestrijding worden besteed, met extra 
aandacht voor kinderen”.  
“Wij herinneren de wethouder aan de toezeg-
ging dat hij in de raadsvergadering van januari 
2014 met een plan zal komen.” en maakt dui-
delijk dat zij daarover in de raad van januari 
2014 wil spreken en een besluit wil nemen. 
 
Ook aan Recreatie en Toerisme worden nog  
een aantal woorden besteed. Ze spreekt haar 
waardering uit voor de inzet van het college en 
de ambtenaren. Het is steeds moeilijker  om 
bezuinigingsmogelijkheden te vinden.  Het 
laaghangend fruit is al binnengehaald. De 
lastige, pijnlijke keuzes blijven over. De PvdA zal 
ze kritisch blijven beschouwen.  
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“In het vroege voorjaar van 2014 vinden nieuwe 
gemeenteraadsverkiezingen plaats. Onze fractie 
hoopt en verwacht dat er nieuwe verhoudingen 
zullen ontstaan in de gemeenteraad van Rhenen 
als gevolg van de verkiezingsuitslag. Nieuwe 
inzichten en ambities zullen hopelijk bijdragen 
aan het welzijn van Rhenen. Een stabiel bestuur 
zal daar zeker toe bijdragen. 
En om de dichteres Henriëtte Roland Holst te 
citeren: 
"De zachte krachten zullen zeker winnen, in het 
eind".  
 
 

discussie 
Nadat alle fracties het woord hebben gevoerd 
en hun moties/amendementen  ingediend zijn, 
wordt de vergadering geschorst en kan het 
college na de schorsing de vragen beantwoor-
den. In het totaal worden er twee moties 
ingediend. Eén gezamenlijke motie aangaande 
project “jongeren lokaal”, gericht op kwetsbare 
jongeren die begeleiding nodig hebben bij het 
veroveren van een plaats op de arbeidsmarkt. 
Het is een initiatief van een pas opgerichte 
stichting "Ondernemers Voor Jongeren".  De 
motie verzoekt de portefeuillehouder het pro-
ject te beoordelen, en samen met de initiatief-
nemers de mogelijkheden te verkennen en ver-
der vorm te geven. Daarbij te onderzoeken of 
daarvoor middelen uit het participatiebudget 
kunnen worden ingezet en de raad daarover 
uiterlijk in januari 2014 te informeren. Daarbij 
moeten ook de bestaande activiteiten van 
Alleman Welzijn kritisch beoordeeld worden op 
draagvlak, bestaanszekerheid en effectiviteit, en 
dus op de financiering vanuit de gemeente 
daarvoor.  
 

De PvdA fractie brengt zelfstandig een motie 
over de stageplaatsen voor jongeren in. Al vier 
jaar lang is vanuit het College beloofd om het 
maatregelen te zullen nemen. Regelmatig is 
daar door onze fractie bij de verantwoordelijke 
portefeuillehouder op aangedrongen en telkens 
kregen we geruststellende antwoorden.  
Nu 2013 bijna voorbij is, hebben wij gemeend 
nu maar een motie in te moeten dienen. De 
werkloosheid onder jongeren neemt toe en 
stappen door het college moeten worden 
genomen, zo vinden wij. In de motie wordt het 
college gevraagd om zich actief in de richting 
van de onderwijsinstellingen, het bedrijfsleven 
en maatschappelijk middenveld op te stellen. 

Om het stagebeleid actief mee te nemen in de 
contacten met de organisaties die gemeente-
lijke taken uitvoeren en bij toekomstige uit- en 
aanbestedingen. Er voor te zorgen dat jaarlijks 
tenminste 5% van de gemeentelijke personeels-
formatie aan stageplaatsen bij de gemeente 
wordt gerealiseerd. Er voor te zorgen dat uiter-
lijk eind januari 2014 een plan van aanpak ge-
reed is en uiterlijk aan het eind van het eerste 
kwartaal van 2014 een eerste stap in de uitvoe-
ring van het plan zal zijn gedaan. En om eind 
januari 2014 het plan van aanpak aan de raad te 
overhandigen en haar ieder halfjaar over het 
vervolg te informeren.  
De portefeuillehouders geven beiden aan dat 
onderdelen in de moties moeten worden uitge-
zocht dan wel al worden uitgevoerd en geven 
aan dat zij het derhalve niet nodig vinden dat 
de moties worden ingediend. Vooral bij de 
motie van onze fractie doet wethouder Van den 
Berg moeite om ons van de overbodigheid van 
de motie te overtuigen. Gelet op de voorge-
schiedenis besluit onze fractie om de motie 
toch in te dienen. Wij vinden ons al te lang aan 
het lijntje gehouden. 
 

Beide moties  worden in stemming gebracht en 
door de voltallige raad aangenomen.  
Onze fractie is blij dat er nu eindelijk eens werk 
van de stageplaatsen wordt gemaakt. 
 

fundering Hengelsportvereniging “De Voorn” 
op sportpark Candia 

 

Het voorstel van het college is om medewerking 
te verlenen aan de aanleg van de fundering van 
het clubgebouw voor hengelsportvereniging 
"De Voorn" op sportpark Candia in Rhenen door 
daarvoor een bedrag van € 31.000,-- beschik-
baar te stellen uit de bestemmingsreserve voor 
het collegeprogramma.  
 

Het voorstel komt voort uit een onderzoek van 
het college uit 2007 naar de accommodatie-
wensen onder de sportverenigingen. Bij de "De 
Voorn" kwam de huisvesting als knelpunt naar 
voren. Om de in het onderzoek naar voren ge-
komen knelpunten bij sportverenigingen op te 
kunnen lossen werd in 2008 een budget be-
schikbaar gesteld, een budget dat echter in 
2012 weer werd ingetrokken. Gelet op het feit 
dat er geen geschikte locatie was voor “De 
Voorn” en zij op diverse locaties tijdelijk onder-
dak kreeg, daarbij voorbij gegaan aan de nood 
van de hengelsportvereniging. In het college-
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programma van dit college was echter beloofd 
om actief naar oplossingen voor de visvereni-
ging te zoeken. Uiteindelijk is Candia als moge-
lijke optie voor het realiseren van een clubge-
bouw voor "De Voorn" gevonden. Omdat de 
locatie voor het clubgebouw grote hoogtever-
schillen kent zijn echter egalisatie van het ter-
rein inclusief het plaatsen van een stalen dam-
wand of een betonfundering nodig. Deze zijn 
kostbaar en kan "De Voorn" naast de kosten van 
het realiseren van het gebouw zelf niet 
financieren. Het college is van mening dat een 
tegemoetkoming in de kosten gerechtvaardigd 
is. Omdat het college een bedrag van  €31.000,-- 
vrij moet maken, is daar de toestemming van de 
raad voor nodig en dat is de reden van het agen-
deren van onderwerp op de raadsagenda.  
 

Tijdens de behandeling van het tonen de 
meeste fractie zich nogal verbaasd over het 
vrijmaken van een bedrag van  € 31.000,-- uit de 
bestemmingsreserve door het College voor de 
visvereniging temeer daar daarover nergens iets 
in de stukken staat.  
  

In eerste instantie is ook onze fractie kritisch in 
de richting van het college.  
Over en weer ontstaat tussen de fracties een 
discussie. De VVD fractie, altijd voor goed en 
gedegen financieel beheer, en bij de bezuini-
gingsonderhandelingen akkoord gegaan met 
een forse besparing op de sportclubs, komt 
tijdens de vergadering met de kreet, "belofte 
maakt schuld". Het wordt niet duidelijk om 
welke belofte dat uiteindelijk gaat. Al met al 
staat onze fractie niet te springen om een der-
gelijk bedrag zonder slag of stoot goed te keu-
ren. Wij willen niemand zijn/haar hobby/vrije-
tijdsbesteding ontnemen en zijn voorstander 
van sport en andere vrijetijdsbestedingen, die 
iedereen zo broodnodig heeft en waarvoor 
subsidies nodig zijn, maar onze fractie is van 
mening dat de portefeuillehouder met beter 
argumenten moeten komen. In de tweede ter-
mijn houdt de wethouder een vurig pleidooi 
voor de goedkeuring van het gevraagde bedrag. 
Na verdere discussie, wordt het voorstel 
ondersteund door de raad, met uitzondering 
van de SGP. 
 

Visie Sociaal Domein 
 

Op 28 mei 2013 stelde de gemeenteraad de 
Contouren voor de “Visie op het sociaal do-
mein” gericht op de omslag van verzorgings-

staat naar een netwerksamenleving vast. 
Hiermee bakende de raad het speelveld af, 
waarbinnen de gemeente het sociaal domein 
invulling kon geven.  
 

Met de visie die in de raadsvergadering van 12 
november voorlag geeft de richting aan, die 
vanuit de verantwoordelijkheid van het college 
de juiste lijkt.  Om samen ons sociaal kapitaal te 
gebruiken en te versterken. De voorliggende  
visie is tot stand gekomen met de nodige inzet 
en medewerking van betrokken inwoners en 
beroepskrachten.  
De PvdA vindt het een goede nota. In januari 
2014 wordt op basis van de aangegeven richting 
een verdere uitwerking in beleidsnota’s gege-
ven. Gemeenten krijgen minder geld van het 
Rijk om de taken uit te voeren, onduidelijk zijn 
nog de budgetten en hoe die moeten worden 
ingezet. Onze fractie zal de ontwikkelingen vol-
gen en waar nodig aanscherpen en bijsturen. 

 
 

Najaarsrapportage 2013 
algemene beschouwing 

 

Ook bij de behandeling van de financiële situa-
tie van de gemeente Rhenen op 2/3 van 2013 
hebben de fracties de mogelijkheid een 
algemene beschouwing te geven, nu 3 minuten  
per fractie. Iedere fractie blijkt hieraan genoeg 
te hebben. Veel fracties hebben dezelfde vra-
gen en brengen gelijke punten naar voren.  Ook 
hier weer de belangrijkste punten van de PvdA-
fractie.  
 

Onze fractie vindt dat er een prima analyse en 
toelichting ligt en geeft complimenten aan de 
samenstellers. “Een najaarsrapportage met een 
nadelig resultaat van € 192.000,- dat onze 
fractie graag anders had gezien. Naast de 
incidentele mee- en tegenvallers zijn er in 2013 
al veel bezuinigingen doorgevoerd, die het ne-
gatieve resultaat positief hebben beïnvloed.” 
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We zijn nog niet van verdere bezuinigingen af 
en hopen dat onze gemeente die goed weet in 
te vullen. De fractie vraagt nog voor een aantal 
zaken aandacht: 
 

Bereikbaarheid en openbare ruimte. 
“Met de bereikbaarheid is niets mis. recentelijk 
nog is de parkeergarage geopend en is de be-
reikbaarheid hiermee wat ons betreft toegeno-
men. Nu nog de parkeerplaatsen op de Veerwei, 
die uiterlijk komend jaar gerealiseerd moeten 
worden, zo vinden wij.” 
 

Economie. 
“Voorzitter, onze fractie is voor een levendig en 
aantrekkelijk Rhenen. Het winkelbestand moet 
aantrekkelijk zijn en een aanzuigende werking 
hebben, zodat meer winkelend publiek Rhenen 
bezoekt. De stad moet een beleving bieden, met 
voldoende winkelaanbod. Winkelen moet een 
uitje zijn. Maak het voor ondernemers aantrek-
kelijk om zich in Rhenen te vestigen. Onze 
fractie is van mening dat hierbij een aantrekke-
lijke/moderne inrichting niet kan en mag ont-
breken. Wij vinden het daarom nog steeds spij-
tig dat onze motie van 26 juni 2012 herinrich-
ting Binnenstad niet de meerderheid van de 
raad heeft gehaald en wij met een Binnenstad 
zitten die wat onze fractie betreft niet de 
schoonheidsprijs verdiend. Wij zouden graag 
zien dat de gemeente samen met de onderne-
mers meer initiatieven op dit gebied neemt. 
Graag het standpunt van de wethouder.” 

 

Recreatie en Toerisme. 
“Dit is een speerpunt in het collegeprogramma 
en ligt onze fractie ook zeer aan het hart. De ge-
meente heeft een aantal initiatieven genomen 
en is wat onze fractie betreft de goede weg in-
geslagen. Zoals het voet- en fietsveer dat in juni 
in de vaart is genomen. De uitbreiding van de 
passantenhaven tot 50 ligplaatsen ic met de 

Palmerswaard en  de ontwikkeling van het 
Museumkwartier.”  
 
Tot slot de nabrander van de fractie: 
“…… veel voorgenomen bezuinigingen zijn al 
doorgevoerd dan wel worden in 2014 en 2015 
gerealiseerd. Een compliment aan de organisa-
tie. Bezuinigingen die onze fractie graag anders 
had gezien en dan bedoelen wij bezuinigingen 
op het sociaal domein.”  
 

“Voorzitter, twee kanttekeningen:   
3. De invoering Diftar. Het ziet ernaar uit dat 

de voorgestelde bezuiniging van € 192.000 
niet haalbaar blijkt. Een substantieel be-
drag. Wat nu als blijkt dat het niet haalbaar 
is, dan blijven wij in 2015 met een gat zitten 
van € 192.000,-, of zijn wij hier te somber 
over? Portefeuillehouder hoe denkt u dat 
op te lossen. Nog meer bezuinigen op zorg, 
kunst, cultuur en sport is wat ons betreft 
dan niet bespreekbaar. “ 

2. “U laat weten de korting op de verbonden 
partijen/gemeenschappelijke regelingen 
niet volledig te gaan realiseren. Het tekort 
wordt nu gecompenseerd doordat er meer 
bezuinigd wordt op peuterspeelzaalwerk. Is 
dit niet in strijd met het raadsbesluit?” 

 

de discussie 
De door onze fractie gestelde vragen worden 
beantwoord. De portefeuillehouder recreatie 
en toerisme Joost van Oostrum neemt ons 
compliment graag in ontvangst. De realisatie 
voet- fietsveer is door toedoen van veel 
vrijwilligers tot stand gekomen. Wat betreft de 
brandweer in Achterberg is de bezuiniging 
gehaald. De  posten Achterberg en Rhenen 
worden samen gevoegd. Aangaande de 
Binnenstad deelt wethouder Van den Berg mee 
dat bij het uitvoeren van 
rioleringswerkzaamheden, binnenkort op de 
Van der Paltzhof, een herinrichting zal plaats-
vinden op basis van het plan van MTD 
landschaparchitecten. Zo zal de herinrichting 
gefaseerd plaatsvinden.  De parkeerplaatsen bij 
de Veerwei zullen ook binnenkort worden aan-
gelegd. Het archeologische onderzoek is afge-
rond. Op de plek waar de parkeerplaatsen 
komen zou een Engelse begraafplaats uit 1754 
hebben gelegen. Op deze plek zijn geen noe-
menswaardige dingen (broodroosters) aange-
troffen.  
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Over Diftar informeert portefeuillehouder Henk 
Klein Kranenburg ons, het bedrag dat aanvanke-
lijk bezuinigd zou worden is door het college 
overgenomen vanuit de Benchmark. Binnenkort 
wordt de raad nader geïnformeerd. De extra 
bezuiniging op de Peuterspeelzaal, die onze 
fractie nogal rauw op ons afkwam, was al in de 
voorjaarsnota 2013 aan de orde geweest en is 
kennelijk door ons niet opgemerkt.  
Uiteindelijk is de nota door de voltallige raad 
aangenomen. 
 

Discussie in Bestegoed over: 
eigen plek voor jongeren in Elst 

 

Vrijdagavond 15 november 2013 was er in het 
Bestegoed een bijeenkomst met jongeren en 
buurtbewoners. Reden van deze bijeenkomst is 
dat er in Elst door inwoners last wordt onder-
vonden van jongeren die zich op verschillende 
plekken in Elst ophouden.  Joost van Oostrum is 
daarover al een aantal maal met deze jongeren 
in gesprek gegaan om samen tot een passende 
oplossing te komen, zodat de "overlast" wordt 
terug gedrongen.  
Kern van het probleem is dat de jongeren ner-
gens mogen staan en iedere keer worden weg-
gestuurd. Zij zouden graag een eigen plek willen 
hebben. Nu is een tijdelijke plek gevonden, het 
oude postkantoor aan de Oranjestraat. Omdat  
in de directe omgeving van dit gebouwtje hui-
zen staan, werden alle omwonenden door de 
gemeente in het Bestegoed uitgenodigd om 
over de locatie te praten. De opkomst was 
groot. Jongeren, buurtbewoners, jongerenwer-
kers, Joost van Oostrum, Henk van den Berg, 
iedereen die er belang bij heeft dat dit project 
slaagt was aanwezig. Over en weer werden 
vragen gesteld en hier en daar was er in begin-
sel weerstand. Later op de avond was deze 
weerstand omgebogen naar acceptatie, dat het 
begrijpelijk is dat deze jongeren een eigen plek 
hebben. De jongeren hadden een aantal leef-
regels voor zichzelf opgesteld, die aan de aan-
wezigen werden voor gelezen.  Regels die tij-
dens de bijeenkomst nog eens tegen het licht 
worden gehouden en waarvan enkele werden 
aangepast. Ze kregen de goedkeuring van ieder-
een. Al met al was het zeer geslaagde avond. 
Jongeren die zeer positief, coöperatief en wel-
willend zijn. Dat moet ook wel, want als blijkt 
dat dit project niet slaagt dan zal er geen per-

manente plek elders komen en gaat het oude 
postkantoor definitief dicht. 
 

Wie doet wat? 
 

Fractie 
Ineke Holierook (vz)  
Engweg13, 3921 DN Elst,  
tel. 0318-472885 
e-mail holierook@planet.nl 
 

Eef Brouwer 
Franseweg 100, 3921 DK, Elst 
tel. 0318-470464  
e-mail eef.brouwer.pvda@hotmail.com 
 

Fractievolgers 
Aart Schoenmaker 
Bovenweg 49, 3911 SG Rhenen 
tel. 06-51195524 
e-mail aart.schoenmaker@wxs.nl 
 

Mark de Bode 
Ericalaan 27, 3911 XM Rhenen 
tel. 0317-616542 
e-mail markdebode@gmail.coml 
 

Fractieondersteuner 
Han Lörzing 
Grebbeweg 62, 3911 AX, Rhenen,  
tel. 0317-616400  
e-mail han@lorzing.nl 
 

Afdelingsbestuur 
Voorzitter:  
Aart Schoenmaker 
Bovenweg 49, 3911 SG Rhenen,  
tel. 06-51195524 
e-mail aart.schoenmaker@wxs.nl 
 

Secretaris/webmaster:  
Jaap van der Heiden 
Woudweg 47, 3921 CP Elst,  
tel. 0318-471769; 06-45367689  
e-mail rhenen@pvda.nl 
 

Penningmeester: 
Mark de Bode 
Ericalaan 27, 3911 XM Rhenen 
tel. 0317-616542 
e mail  MarkdeBode@casema.nl 
 

Leden: 
Joyce Groothuijzen, campagnecoördinator 
Donderberg 41, 3911 JX Rhenen 
e mail joycegroothuijzen@gmail.com  
 

Marijke Guichelaar 
Molenberg 39, 3911 PR Rhenen, 
tel. 0317- 615465 
e mail m.guichelaar@ziggo.nl 
 

Afgevaardigden 
Klaas Hitman (congres) 
Aart Schoenmaker (gewest) 
 
 

mailto:holierook@planet.nl
mailto:eef.brouwer.pvda@hotmail.com
mailto:aart.schoenmaker@wxs.nl
mailto:markdebode@gmail.coml
mailto:han@lorzing.nl
mailto:aart.schoenmaker@wxs.nl
mailto:MarkdeBode@casema.nl
mailto:joycegroothuijzen@gmail.com
mailto:m.guichelaar@ziggo.nl
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Motie Stageplaatsen 
 
De raad van de gemeente Rhenen in openbare 
vergadering bijeen op dinsdag 12 november 
2013 
 
Constateert: 

1. dat in het collegeprogramma 2010-2014 
opgenomen is het creëren van 
stageplekken bij Rhenense bedrijven. 

2. dat de invulling hiervan zou plaats 
kunnen vinden vanuit de werklozen 
en/of scholieren binnen  
de gemeente. 

3. dat hierbij afstemming tussen partijen 
gemaakt zal moeten worden omtrent 
vraag en aanbod. 

4. dat hierbij te denken valt aan de 
Ondernemingsvereniging Rhenen, 
Bouwend Nederland en 
de Horecasector. 

5. dat in 2011 een verkennend onderzoek 
(draagvlak creëren) gepland stond. 

6. dat in 2012 het plan uitgewerkt zou zijn. 
7. dat in 2013 het plan zou moeten 

worden uitgevoerd en gerealiseerd. 
8. dat het lopen van een stage bij een 

organisatie of bedrijf voor studenten 
belangrijk en noodzakelijk is om hun 
opleiding af te kunnen ronden. 

9. dat veel studenten moeite hebben om 
een goede stageplek te vinden. 

 
Overweegt: 
       1.  dat het opdoen van praktijkervaring voor 
studenten van essentieel belang is voordat zij 
zich 
            op de arbeidsmarkt aanbieden en 
daarmee ook in het belang van toekomstige 
werkgevers is. 
       2.  dat de gemeente actief is in vele 
netwerken waar ook ondernemers en 
maatschappelijke  
            organisaties deel van uitmaken. 
       3.  dat de gemeente invloed kan uitoefenen 
op de taken die zij extern heeft georganiseerd 
en hen 

            kan stimuleren om plaats te bieden aan 
stagiaires. 
 
Spreek als mening uit: 
       1.   dat de gemeente een voorbeeldfunctie 
moet vervullen als het om stageplaatsen gaat, 
zeker 
             als het in het collegeprogramma staat. 
       2.   dat de gemeente zich in contact zou 
moeten stellen met onderwijsorganisaties om 
zich nader 
             te laten informeren over de problemen 
omtrent het vinden van stageplaatsen. 
       3.   dat de gemeente richting partners in het 
bedrijfsleven en maatschappelijk middenveld 
het  
             tekort aan stageplaatsen aan de orde 
zou moeten stellen. 
       4.   dat de gemeente hierbij in het bijzonder 
organisaties aan zou mogen spreken die  
             gemeentelijke taken voor de gemeente 
uitvoeren 
 
Verzoekt het college.  

1. zich actief op te stellen richting 
onderwijsinstellingen en de partners in 
het bedrijfsleven en maatschappelijk 
middenveld. 

2. om actief stagebeleid nadrukkelijk mee 
te nemen in haar contacten met 
organisaties die gemeentelijke taken 
uitvoeren en dit mee te nemen in de 
toekomstige uit- en aanbestedingen. 

3. om zorg te dragen dat jaarlijks 
tenminste 5% van de gemeentelijke 
personeelsformatie aan stageplaatsen 
bij de gemeente wordt gerealiseerd 

4. er zorg voor te dragen dat uiterlijk voor 
het eind van januari 2014 een plan van 
aanpak gereed is en uiterlijk eind eerste 
kwartaal 2014 een eerste aanzet ter 
uitvoering van het plan zal worden 
gedaan. 

5.  aan de gemeenteraad uiterlijk eind 
januari 2014 het plan van aanpak te 
overhandigen en haar ieder halfjaar 
over het vervolg te informeren en 
aangaande bovenstaande punten over 
de ontwikkelingen en voortgang op de 
hoogte te houden 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 

http://harmevertwaalkens.wizard.pvda.nl/
http://harmevertwaalkens.wizard.pvda.nl/
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Namens de  fracties: 
 
 
PvdA      VVD      
CDA      PCR 
 
 
 
SGP      RB      
CU 
 
 

 
 
 

 

Integrale tekst algemene beschouwingen 
Programmabegroting 2014-2017 
 

 
 

Voorzitter,  collega raadsleden en 
belangstellenden, 
Wij hebben een bijzonder jaar achter de rug. 
Het laatste jaar van een raadsperiode is altijd 
bijzonder, maar dit jaar was wel heel speciaal. 
Vertrok eerst een CDA wethouder, die, op zeer 
geslaagde wijze is vervangen door "buiten 
wethouder" Klein Kranenburg, die naast de 
nodige herstelwerkzaamheden de portefeuilles 
bekwaam beheert en de 3 grote decentralisaties 
voorbereidt, waarbij hij de raad uitstekend 
betrekt, (vervolgens Wethouder Van Leeuwen 
aftreed en) ook het SGP smaldeel verliet, maar 
ook totaal het college, waardoor het politieke 
draagvlak onder de coalitie wegviel. 
 
Na goed overleg besloten de oppositiefracties 
van Progressieve Combinatie en de PvdA het 
college voor de rest van de raadsperiode te 
steunen door middel van het ondertekenen van 
het Cunera Akkoord. De bestuurbaarheid van 
onze gemeente stond op het spel. De twee 
oppositiefracties hebben hun verantwoordelijk-
heid genomen. De afspraak om deze periode 
geen bezuinigingen meer door te voeren op het 
Sociaal Domein was voor de PvdA een belangrijk 
gegeven. De afgelopen periode hebben de 
overgebleven portefeuillehouders een zware 
klus geleverd, immers men moest het met één 
bestuurder minder doen. Onze complimenten 
voor de wijze waarop dit is gebeurd. De begro-
ting 2014 is op orde. Voor de jaren daarna is het 
een ander verhaal en zal alles op alles gezet 
moeten worden om de jaarlijkse begroting 
sluitend te krijgen en ontkomt Rhenen er niet 
aan om fundamentele keuzes te maken. Een 
omvangrijke ombuigingsoperatie valt Rhenen 

ten deel. In de jaren 2012-2015 zal ongeveer €2 
miljoen bezuinigd zijn. De jaren daarna  tot 
2017 zal Rhenen nog eens een bedrag van € 2 
miljoen moeten bezuinigen. Een enorme 
uitdaging. Naast het al eerder afgesproken 
pakket van € 16 miljard aan bezuinigingen door 
het Rijk komt daar nog eens extra € 6 miljard 
boven op. Een enorme tegenvaller voor met 
name de gemeenten, zeker nu de komende 
jaren heel wat op ons af komt. Taken die eerst 
door de Rijksoverheid werden uitgevoerd, 
worden per 1 januari 2015 aan de gemeenten 
overgedragen. Wij kunnen ons zo voorstellen 
dat naast de inhoudelijke activiteiten die bij 
deze transities aan de orde zijn, ons 
gemeentelijk budget zal groeien, edoch het een 
en ander gaat gepaard met bezuinigingen. 
Gemeenten worden geacht de taken beter en 
goedkoper te kunnen uitvoeren. Voor het beter 
zullen wij ons uiterste best doen, voor het 
goedkoper wordt dat nog een hele klus. Later 
deze dag zal de raad met de vaststelling van de 
visie op het Sociaal Domein het fundament 
leggen onder dit nieuwe beleid. Bij de 
behandeling komen wij op dit onderwerp nog 
terug. 
 
Voorzitter, De PvdA spreekt haar zorg uit over 
alles wat de samenleving in Rhenen nodig heeft 
en waarop noodgedwongen op bezuinigd moet 
worden. Of het nu gaat om bibliotheek, sociaal 
domein, sportvoorzieningen of  speelvoorzie-
ningen, etc. alles staat onder druk. Dit trekt een 
wissel op de samenleving. Voor de PvdA staat 
buiten kijf dat een aantal voorzieningen altijd 
afhankelijk zal blijven van de gemeentelijke 
subsidies.  
Over een aantal lopende zaken heeft mijn frac-
tie de behoefte haar zorgen uit te spreken. We 
weten dat die zorgen gedeeld worden maar we 
willen ze toch naar voren brengen.  
Allereerst als het gaat om onze jongeren. Al de 
gehele college periode wordt verkondigd dat er 
werk van stageplaatsen gemaakt zal worden. 
Tot op heden hebben wij geen enkel plan van 
aanpak in die richting mogen ontvangen.  Voor-
zitter, wij hebben hier zorgen over, vooral om-
dat de jeugdwerkloosheid in Nederland het af-
gelopen kwartaal weer is gestegen. Om te voor-
komen dat er een verloren generatie ontstaat 
moet alle hens aan dek. Landelijk is oud-CDA 
minister Mirjam Sterk aangetrokken als ambas-
sadeur voor dit onderwerp. Lokaal is het strikt 
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noodzakelijk om via stageplekken jongeren er 
bij te houden en hun kansen op de arbeidsmarkt 
te vergroten. Mijn fractie komt met een motie 
over stageplaatsen.  
 
Wijkgericht werken. Voorzitter, wijkgericht 
werken gebeurt overal. Wijkgericht werken 
heeft flink wortel geschoten in Nederland. U 
zegt zelf in de programmarekening dat 
wijkgericht werken een onderdeel is van de 
participatiesamenleving, waarbij mensen zich 
minder op de overheid en andere instanties 
richten, maar zelf het heft in handen nemen. 
Voorzitter wij zijn verheugd dat ons amende-
ment het werkbudget wijkgericht in 2014 niet 
met € 10.000,-- te verminderen de steun van 
andere fracties heeft gekregen. Ook voor de 
jaren daarna pleiten wij ervoor dat niet verder 
op wijkgericht werken wordt gekort en het op 
peil houden van de leefbaarheid in de wijken 
niet wordt aangetast.  
 
Veilige school-thuis routes. Voorzitter, veel 
scholen buiten onze gemeente hebben al het 
Utrechtse Verkeersveiligheidlabel. Wanneer 
gaat Rhenen zich als UVL profileren? Graag een 
reactie van de portefeuillehouder. 
 
Decentralisaties. Voorzitter, de drie decentrali-
saties zullen de komende jaren onze grote 
aandacht vragen. Wij zullen in de overdracht 
naar de nieuw te kiezen raad hier ruim en zorg-
vuldig aandacht aan besteden. De raadswerk-
groep sociaal domein is hierbij zeer nuttig. 
Inhoudelijk wil ik graag bij het agendapunt over 
de Visie dieper ingaan op dit onderwerp en mij 
op dit moment beperken tot het uitspreken van 
de hoop dat wij als lokale overheid in staat 
zullen zijn de juiste zorg op de juiste plek te 
krijgen op het juiste moment. Dat is niet alleen 
een hoop maar een vereiste. 
 
Integraal jongerenbeleid. Het college zal nog dit 
jaar met een integraal jongerenbeleidsplan 
komen, zo lezen wij in de programmabegroting. 
Portefeuillehouder kunt u ons vertellen hoever 
het hiermee staat en of het nog dit jaar aan de 
raad wordt aangeboden? 
 
Participatie inwoners bij inrichting van de 
openbare ruimte. Voorzitter, goed te lezen dat 
inwoners meer worden betrokken met zaken als 
het om hun eigen wijk gaat. Dat is belangrijk, 

vooral als je betrokkenheid van de burger 
belangrijk vindt. Dan is het noodzakelijk burgers 
bij belangrijke ontwikkelingen te betrekken. 
Onze fractie is benieuwd naar de evaluatie 
aangaande de herinrichting van de Nieuwe 
Veenendaalseweg, waarbij burgers betrokken 
zijn geweest. Wanneer zal deze plaatsvinden? 
Graag een reactie van de portefeuillehouder.  
 
Extra geld voor kinderen in armoede. Voorzitter 
wij hebben het hier al eens eerder over gehad 
en in september een motie ingebracht, die wij 
na toezeggingen van de wethouder hebben 
aangehouden. De PvdA wil dat de niet 
geoormerkte gelden uit Den Haag, 
daadwerkelijk aan armoedebestrijding worden 
besteed, met extra aandacht voor kinderen. De 
wethouder heeft aangegeven zich te verdiepen 
in o.a. de juridische aspecten van extra 
ondersteuning. Wij herinneren de wethouder 
aan de toezegging dat hij in de 
raadsvergadering van januari 2014 met een 
plan zal komen om het totaalbudget voor 
armoedebestrijding op een goede en passende 
wijze te besteden. Wij gaan ervan uit dat dit 
plan ruimschoots voor de raad van januari in 
ons bezit is. In hoeverre is de 
portefeuillehouder het hiermee eens zodat wij 
in de raad van januari 2014 hierover kunnen 
spreken en een beskluit kunnen nemen? 
 
Recreatie en Toerisme. Voorzitter, graag wil 
onze fractie van de portefeuillehouders horen 
hoe het staat met de projecten, 
Machinistenschool, uiterwaarden bij de stad 
Rhenen en het Museumkwartier en in welk 
stadium deze projecten zich op dit moment 
bevinden. 
 
Onze fractie heeft waardering voor de inzet van 
het college en de ambtenaren om de komende 
jaren een forse bezuinigingsopgave te 
realiseren. Hoe meer er bezuinigd moet 
worden, hoe moeilijker en hoe pijnlijker het 
wordt. Het laaghangend fruit is immers al 
binnengehaald. De lastigste keuzes blijven nu 
over. De PvdA beschouwd de gemaakte keuzes 
kritisch en ziet uit naar de discussies in de raad. 
 
In het vroege voorjaar van 2014 vinden nieuwe 
gemeenteraadsverkiezingen plaats. Onze fractie 
hoopt en verwacht dat er nieuwe verhoudingen 
zullen ontstaan in de gemeenteraad van 
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Rhenen als gevolg van de verkiezingsuitslag. 
Nieuwe inzichten en ambities zullen hopelijk 
bijdragen aan het welzijn van Rhenen. Een 
stabiel bestuur zal daar zeker toe bijdragen. 
En om de dichteres Henriëtte Roland Holst te 
citeren; 
"De zachte krachten zullen zeker winnen, in het 
eind".  
 
 

 
 

Tekst algemene beschouwingen 
najaarsrapportage 
 
 

Voorzitter 
Deze najaarsrapportage geeft een prima analyse 
over de eerste 9 maanden en is goed toegelicht. 
Complimenten aan de samenstellers. Een 
najaarsrapportage met een nadelig resultaat 
van € 192.000,- dat onze fractie graag anders 
had gezien. Naast de incidentele mee- en 
tegenvallers zijn er in 2013 al veel bezuinigingen 
doorgevoerd, die het negatieve resultaat 
positief hebben beïnvloed. Ook de jaren daarna 
zullen nog vele bezuinigingen volgen, die onze 
gemeente op een verantwoorde manier door de 
moeilijke periode zullen leiden. 
Voorzitter een aantal zaken wil onze fractie nog 
even over het voetlicht brengen. 
 
Bereikbaarheid en openbare ruimte. Met de 
bereikbaarheid is niets mis. recentelijk nog is de 
parkeergarage geopend en is de bereikbaarheid 
hiermee wat ons betreft toegenomen. Nu nog 
de parkeerplaatsen op de Veerwei, die uiterlijk 
komend jaar gerealiseerd moeten worden, zo 
vinden wij. 
 
Economie. Voorzitter, onze fractie is voor een 
levendig en aantrekkelijk Rhenen. Het 
winkelbestand moet aantrekkelijk zijn en een 
aanzuigende werking hebben, zodat meer 
winkelend publiek Rhenen bezoekt. De stad 
moet een beleving bieden, met voldoende 
winkelaanbod. Winkelen moet een uitje zijn. 
Maak het voor ondernemers aantrekkelijk om 
zich in Rhenen te vestigen. Onze fractie is van 
mening dat hierbij een aantrekkelijke/moderne 
inrichting niet kan en mag ontbreken. Wij 
vinden het daarom nog steeds spijtig dat onze 
motie van 26 juni 2012 herinrichting Binnenstad 
niet de meerderheid van de raad heeft gehaald 
en wij met een Binnenstad zitten die wat onze 
fractie betreft niet de schoonheidsprijs 

verdiend. Voorzitter wij zouden graag zien dat 
de gemeente samen met de ondernemers meer 
initiatieven op dit gebied neemt. Graag het 
standpunt van de wethouder. 
 
Recreatie en Toerisme. Dit is een speerpunt in 
het collegeprogramma en ligt onze fractie ook 
zeer aan het hart. De gemeente heeft een 
aantal initiatieven genomen en is wat onze 
fractie betreft de goede weg ingeslagen. Zoals 
het voet- en fietsveer dat in juni in de vaart is 
genomen. De uitbreiding van de 
passantenhaven tot 50 ligplaatsen ic met de 
Palmerswaard en  de ontwikkeling van het 
Museumkwartier.  
 
Voorzitter en tot slot wil onze fractie de 
bezuinigingen nog even de revue laten 
passeren. Wij komen van ver en zien dat veel 
voorgenomen bezuinigingen al zijn doorgevoerd 
dan wel in 2014 en 2015 worden gerealiseerd. 
Een compliment aan de organisatie. 
Bezuinigingen die onze fractie anders had 
gezien en dan bedoelen wij bezuinigingen op 
het sociaal domein.  
 
Voorzitter, twee kanttekeningen:   
1. De invoering Diftar. Het ziet ernaar uit dat de 
voorgestelde bezuiniging van € 192.000 niet 
haalbaar blijkt. Een substantieel bedrag. Wat nu 
als blijkt dat het niet haalbaar is, dan blijven wij 
in 2015 met een gat zitten van € 192.000,-, of 
zijn wij hier te somber over? Portefeuillehouder 
hoe denkt u dat op te lossen. Nog meer 
bezuinigen op zorg, kunst, cultuur en sport is 
wat ons betreft dan niet bespreekbaar.  
2.  In bijlage 2 blz. 45 Verantwoording 
bezuinigingen 2013-2015 laat u weten de 
korting op de verbonden 
partijen/gemeenschappelijke regelingen niet 
volledig te gaan realiseren. Het tekort wordt nu 
gecompenseerd doordat er meer bezuinigd 
wordt op peuterspeelzaalwerk. Is dit niet in 
strijd met het raadsbesluit? 
 


